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Medlemmer Parti Rolle 

Eirik Haga AP Ordførar 
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Anne Christin Eide AP Medlem 
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Magne Hestad AP Medlem 

Brita Hesjedal Lunde AP Medlem 

Jan Hansen AP Medlem 

Sigmund Simmenes SP Varaordførar 

Hege Eide Vik SP Medlem 

Jarle Audestad SP Medlem 

Line Eide Vik SP Medlem 

Kjartan Haugsnes SV Medlem 

Evelyn Boge SV Medlem 

Line Kydland SV Medlem 

Arne Normann KRF Medlem 

Jan Erik Bernes Roe KRF Medlem 

Anneli Vatle Lilletvedt H Medlem 

Bjørn Roald H Medlem 

Boris Groth FRP Medlem 

Tom Charles Johnsen MDG Medlem 

  
  

Varamedlemmer Parti Rolle 

Olav Stamnes Bjørnberg AP Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

Bjørn Øivind Krogsrud AP Olav Stamnes Bjørnberg 
 

 
 
Andre møtande: 
Konst. rådmann Åse Elin Myking 
Einingsleiar Samfunnsutvikling Willy Andre Gjesdal 
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Saksliste 
SAKSNR TITTEL 
  

13/2017 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

14/2017 GODKJENNING AV MØTEBOK 

15/2017 VEDTAK AV PLANSAK OMRÅDEREGULERING TETTANESET OG STANGHELLE VEST, 
PLANID 2015002 

16/2017 INNFØRING AV ELEKTRONISK AVKRYSSING I MANNTALET PÅ VALDAGEN / 
ENDRING/NEDLEGGING AV VALKRINSAR 

17/2017 SANKSJONAR ETTER SKJENKEKONTROLL 

18/2017 INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 06.03.2017 - TILTAK FOR Å BEGRENSE 
PLASTAVFALL I VAKSDAL KOMMUNE 
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13/2017: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Uttale om E16 og Vossebanen vart levert ut i møtet - ordføraren legg opp til at denne blir behandla 
på slutten av møtet. 
 
Samrøystes vedtak 
 
KOM - sak 13/2017 Vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
14/2017: GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Møteboka vert godkjent slik ho ligg føre. 
 
 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 14/2017 Vedtak: 
 
Møteboka vert godkjent slik ho ligg føre. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
15/2017: VEDTAK AV PLANSAK OMRÅDEREGULERING TETTANESET OG STANGHELLE VEST, PLANID 
2015002 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune vedtek områderegulering for Tettaneset og Stanghelle Vest, planID 2015002 
vedtak etter Plan- og bygningslova § 12-12. Plandokumenta er datert 17. januar 2017. 
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  20.02.2017 
 
Behandling: 
Einingsleiar Samfunnsutvikling orienterte. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 18/2017 Tilråding: 
 
Vaksdal kommune vedtek områderegulering for Tettaneset og Stanghelle Vest, planID 2015002 
vedtak etter Plan- og bygningslova § 12-12. Plandokumenta er datert 17. januar 2017. 
 
 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 15/2017 Vedtak: 
 
Vaksdal kommune vedtek områderegulering for Tettaneset og Stanghelle Vest, planID 2015002 
vedtak etter Plan- og bygningslova § 12-12. Plandokumenta er datert 17. januar 2017. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
16/2017: INNFØRING AV ELEKTRONISK AVKRYSSING I MANNTALET PÅ VALDAGEN / 
ENDRING/NEDLEGGING AV VALKRINSAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1. Vaksdal kommunestyre vedtek at det frå Stortingsvalet 2017 skal vere 3 valkrinsar i Vaksdal 

kommune; Vaksdal, Dale og Eidsland. Røystelokala vert lagde til Vaksdal samfunnshus, Dale 
barne- og ungdomsskule og Eidsland grendahus. 

 
2. Stanghelle og Bergsdalen vert lagt til Dale valkrins.  Eksingedalen og Stamnes vert lagt til Eidsland 

valkrins. 
 
3. Vaksdal kommune skal nytta elektronisk avkryssing i manntalet på valdagen. 
 
 
Valstyret  20.02.2017 
 
Behandling: 
Framlegg frå Eirik Haga om nytt punkt 3: 
Det vert lagt til rette for førehandsrøysting 1 dag på Stanghelle, Stamnes og i Eksingedalen. 
 
Framlegget frå rådmannen med endringsframlegget frå Eirik Haga vart samrøystes vedteke. 
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VAL - sak 03/2017 Tilråding: 
 
1. Vaksdal kommunestyre vedtek at det frå Stortingsvalet 2017 skal vere 3 valkrinsar i Vaksdal 

kommune; Vaksdal, Dale og Eidsland. Røystelokala vert lagde til Vaksdal samfunnshus, Dale 
barne- og ungdomsskule og Eidsland grendahus 

 
2. Stanghelle og Bergsdalen vert lagt til Dale valkrins.  Eksingedalen og Stamnes vert lagt til Eidsland 

valkrins 
 

3. Det vert lagt til rette for førehandsrøysting 1 dag på Stanghelle, Stamnes og i Eksingedalen 
 

4. Vaksdal kommune skal nytta elektronisk avkryssing i manntalet på valdagen 
 
 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 16/2017 Vedtak: 
 
1. Vaksdal kommunestyre vedtek at det frå Stortingsvalet 2017 skal vere 3 valkrinsar i Vaksdal 

kommune; Vaksdal, Dale og Eidsland. Røystelokala vert lagde til Vaksdal samfunnshus, Dale 
barne- og ungdomsskule og Eidsland grendahus 

 
2. Stanghelle og Bergsdalen vert lagt til Dale valkrins.  Eksingedalen og Stamnes vert lagt til Eidsland 

valkrins 
 
3. Det vert lagt til rette for førehandsrøysting 1 dag på Stanghelle, Stamnes og i Eksingedalen 
 
4. Vaksdal kommune skal nytta elektronisk avkryssing i manntalet på valdagen 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
17/2017: SANKSJONAR ETTER SKJENKEKONTROLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Det vert tildelt 5 prikkar for bevillingshavar Milano pizzeria Vaksdal etter skjenkekontroll 05.11.2016.  
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  20.02.2017 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
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FPØ - sak 19/2017 Tilråding: 
 
Det vert tildelt 5 prikkar for bevillingshavar Milano pizzeria Vaksdal etter skjenkekontroll 05.11.2016.  
 
 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
KOM - sak 17/2017 Vedtak: 
 
Det vert tildelt 5 prikkar for bevillingshavar Milano pizzeria Vaksdal etter skjenkekontroll 05.11.2016. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
18/2017: INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET 06.03.2017 - TILTAK FOR Å BEGRENSE 
PLASTAVFALL I VAKSDAL KOMMUNE 
 
Frå Tom Charles Johnsen, MDG, ligg det føre slik interpellasjon 
 
Hvalen som strandet på Sotra med magen full av plastposer sjokkerte en hel verden.  Den viste oss 
hvor omfattende og alvorlig plastforurensningen er, at situasjonen er akutt, og at strakstiltak er 
nødvendig. 
 
Kystverket anslår at det dumpes 34.000 tonn søppel årlig bare i Nordsjøen.  Dessuten antar 
Miljødirektoratet at landbaserte kilder i Norge, som kunstgressbaner, forurenser naturen med over 
8.000 tonn mikroplast årlig.  Når plasten først har kommet ut i naturen kan den forurense i hundrevis 
av år.  Derfor haster det med å komme i gang med effektive tiltak også her i Vaksdal. 
 
Kildene til plastforurensning er flere.  Det er ikke bare til havs at plastavfall er et problem.  Også kyr 
blir sjuke og dør etter å ha spist plastavfall.  Dagens høyballer kan også være en alvorlig kilde til 
miljøforurensning.  Giftstoffer fra plastavfall akkumuleres oppover i næringskjeden når dyr spiser 
plast. 
 
Mikroplast kommer blant annet fra slitasje av bildekk, gummigranulater i kunstgressbaner og maling 
og vedlikeholdsmidler til båter.  Større plastdeler fra fiskerinæringen er også en viktig kilde til 
forurensning.  
 
For å stanse plastforurensningen må Norge gjennomføre flere tiltak.  Forbud mot bruk av 
gummigranulat i kunstgress, at Norge tar ledelsen i en global dugnad mot marin forsøpling, krav til 
biologisk nedbrytbare plast-alternativer og gratis håndtering av marint avfall, er bare noen av 
tiltakene som må iverksettes. 
 
Adskillige tonn gummigranulater etterfylles på kunstgressbanene årlig.  Gummigranulater er 
opphogde brukte bildekk, som er spesialavfall.  Grunnen er at de inneholder en rekke stoffer som er 
skadelige for både miljø og helse.  Bly, ftalater, PCB, PSAH, sink, klorparafiner, og alkylfenoler er bare 



    Vaksdal kommune 
 

noen av stoffene som kan finnes i bildekk.  Når store mengder av dette kommer ut i naturen, forstår 
alle at det er et omfattende miljøproblem som må løses snarest mulig. 
 
Gummigranulater anvendes også som støtdempende materialer på lekeområder i mange barnehager 
og skoler. 
 
MDG Vaksdal foreslår vi at kommunen iverksetter følgende strakstiltak mot mikroplastforurensning: 
 
1. Vaksdal Kommune innfører et forbud mot gummigranulater i nye kunstgressbaner 
2. Vaksdal Kommune begynner å skifte ut gummigranulater med miljøvennlige alternativer i 

eksisterende kunstgressbaner.  
3. Vaksdal kommune innfører en returordning for gummigranulater og stiller krav til drift av 

kunstgressbaner i egen forskrift 
4. Vaksdal Kommune fremmer krav til biologisk nedbrytbare plastalternativer 
5. Vaksdal kommune innfører gratis håndtering av marint avfall, og informasjon til innbyggerne om 

at Ragn-Sells AS/BiR tilbyr gratis mottak av alt avfall fra frivillig strandrydding og bunnrydding fra 
idag 06.03.2017, ikke bare i forbindelse med strandryddedager. 

6. Vaksdal kommune sender inn søknad om et prøveprosjekt for miljøvennlig vedlikehold av båter 
ved marinaen på Stanghelle, finansiert av den økte bevilgningen til tilskuddsordningen for marin 
forsøpling. 

7. Vaksdal Kommune stiller krav til drift av småbåthavner til oppsamling og rensing av spylevann. 
8. Vaksdal kommune, i sammarbeid med BOF, søker miljødirektoratet om minimum 250 000 kr til 

marin opprydding, langs strandlinjen og under vannflaten. Søknaden sendes innen fristen 
16.03.2017. 

9. Vaksdal Kommune tar initiativ for å inngå et sammarbeid med veimyndighetene for å kartlegge 
mengdene med  mikroplast fra bildekk langs E 16 

10. Vaksdal Kommune undersøker hvor mye mikroplast som finnes i avløpsslam som brukes som 
gjødsel, og hvordan dette påvirker jordmiljøet 

11. Vaksdal Kommune tar kontakt for å orientere barnehagene og skolene som har gummigranulater 
i lekeområdene om miljøutfordringene rundt dette. Kommunen erstatter fremtidige 
lekeapparater med apparater av miljøvennlige materialer. 

 
Kommunestyret  06.03.2017 
 
Behandling: 
Interpellanten fekk ordet først, for å fremja interpellasjonen. 
 
Ordføraren gav slikt svar: 
 
MDG femmer en rekke forlsag som i stort og smått handlar om problemene rundt plast. 
 
Eg velgar å kategorise forslagene slik: 
1. Drift av kunstgrasbanar forslag 1-5 
2. Marint avfall forslag 5-8 
3. Plast fra vegtrafikk forslag 9 
4. Plast i landbruket forslag 10 
5. Forslag 11 handlar om lekeområdar ved skular og barnehagar 
 
Når det gjeldar drift av kunstgrasbanar gav ordføraren eit fyldig svar på interpellasjon frå MDG 
12.desembar 2016. 
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Vedlikehald av banene på  Dale og Vaksdal vert utført av kommunen. Kommunen har egen 
driftsavtale som gjeldar Stanghelle. 
Etter kosting/børsting av bane og innramming vert overskytande granulat samla opp og lagra i 
sekk/kontainer før levering til godkjent deponi. 
 
Til slutt samlet kommunestyret seg om framlegget frå MDG: 
 «Kommunestyret ber om en utgreiing for å hindre spredning av bildekksgranulat i naturen, forsvarlig 
avhending av utslitte 
baner og reduksjon i plastforbruk for alle kunstgressbaner i kommunen." 
 
Det er min mening at no må vi vente på denne utgreiinga. Interpellanten legg opp til ytterligare 
forsering av sitt eget framlegg i møte 12.12.16. Det ønskar ikkje eg. Eg imøteser en utgreiingen som 
vi har bedt om. Vaksdal kommune samarbeider med Bergen kommune som har større kapasitet og 
kompetanse på området, for å dra vekslar på Bergen sitt arbeid.. 
Når det gjeldar marint avfall reiste MDG det og i en interpellasjon 13.februar i år. 
Då svarte ordføraren: 
 
Om BIR sin rolle: 
Vaksdal kommune er ein av 9 eigarkommunar i Bergensområdets interkommunale renovasjonselskap 
(BIR). BIR har utabeidd Avfalls- og ressursstrategi for 2016-2020. Kommunestyret i Vaksdal 
handsama «Høyring» i kommunestyre sak 03/2016 i møte 25.01.2016. 
Styret i BIR AS godkjente 27.10.2016 BIRs nye avfalls- og ressursstrategi for BIR 2016-2020. 
 
Om Bergen og omland friluftsråd sin rolle 
Vaksdal kommune er og ein av 15 medlemskommunar i Bergen og Omland friluftsråd (BOF). 
Føremålsparagrafen i BOF: 
«Friluftsrådets oppgave er i samarbeid med deltagerkommunene, offentlige etater på ulike nivå og 
interesserte organisasjonar å arbeide for: 
a) Sikring, tilrettelegging og drift av friluftsområder av forskjellig slag til allment bruk. 
b) Større forståelse for friluftslivets betydning, bedre friluftskultur og utbredelse av friluftsliv.» 
 
Eg har siden dette vert i kontakt med  BIR og BOF. 
Friluftsrådet har vert på denne saken lenge. I samarbeid med renovasjonsselskapene BIR, FjellVAR og 
Nordhordland ble det søkt om midlar til opprydning i strandsonen. I 2016 fikk en 1,2 millionar. 
 
Filosofien er: 
Renovasjonselskapen har infrastrukturen for å kunne ta imot marint søppel via gjenbrukstasjonene 
eller etter nærmare avtale. De delar også ut henteposar – gjennomsiktige store for bruk av de som 
samlar inn. BOF delar og ut. 
Problemet til selskapene (BIR) er at de ikkje har heimel til å bruke  
gebyrinntektene til dette føremålet.  
Søknaden er då ment å gi det økonomisk heimel til å komme enkeltpersonar, lag og organisasjonar i 
møte. 
Det er BOF sitt ønske på sikt at dette skal vere EN standard, og en forutsetter en «smart» 
finansieringsløysing. 
 
BOF sin rolle har då vert å få til ei koordinert satsing fra fagmiljøene.  
BOF står som søkar og fordelar midlane til selskapene.  
Vidare hjelper BOF med henting på øyar og stedar der det ikkje er mulig å frakte til nærmeste kai,  
forutsatt at båtane til BOF kommer til og  
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at plasten kan ligge noen ukar,  
gjerne i «big bags» som BOF delar ut, til  
de kan hentes på ordinære driftsrundar. 
 Problemet kvert år har vert at ordningen er søknadsbasert og BOF får ikkje svar før langt ut i mai.  
 
Fylkeskommunen har løyvd  k 750 000 til tiltak mot plastforsøpling og kanalisert midlane gjennom 
BOF.  
Disse midlane har gjort BOF i stand til å koma publikum i møte alt no mens de ventar på resten av 
midlene frå staten.  
BOF tar sikte på å engasjere en medarbeidar i nærmeste framtid som kan koordinera arbeidet 
mellom selskapene ,kommunene og lag og organisasjonar. 
 
Det systemet som BOF legger opp til matchar den økende dugnadsånden som vi ser. 
Fra begynnelsen av februar kan enketpersonar, lag og organisasjonar levere overflateboss fra 
strandrydding gratis til våre gjenvinningsstasjoner så fremt det leveres i BIRs gjennomsiktige 
dugnadssekker.  
Disse sekkene får en utdelt på alle gjenvinningsstasjonar.  
 
Vaksdal kommune (kommunalteknisk drift) vil ved ønske om dugnad låne ut utstyr (klyper), hente inn 
oppsamlet avfall (levert i sekk) ved avtalt innsamlingspunkt og transportere det til miljøstasjon. 
 
Ukontrollert spredning av plastmateriale i naturen er et sakskompleks som de nasjonale 
miljøstyremaktene jobbar mykje med for tiden,  
både nasjonalt og gjennom internasjonalt samarbeid. 
 
I forrige kommunestyremøte kom eg med denne utfordringen:  
«Det hadde vore tøft om kommunestyrerepresentantane inviterte og motiverte til ryddedugnad.» 
 
Slik eg har forstått ordningen der regjeringen stiller 38 millionar til rådighet er det ikkje en ordning 
kommunar kan søke på. Derfor har BOF satt seg i førarsetet og spiller på lag med 
renovasjonselskapene – i vårt tilfelle BIR.  
Når det gjeldar meir miljøvenlige båtplassar følger vi nasjonale miljøstandare. Spørsmål om 
skjerping av forskriftene bør tas opp nasjonalt.  
Vaksdal kommune er en liten kommune og liten båtkommune.  
Det er ordføraren sin mening at vi ikkje skal sette oss i førarsetet og innføre en strengare politikk enn 
en er i stand til å innføre nasjonalt. 
 
Når det gjeldar kartlegging av mikroplast frå vegtrafikk er det et område for nasjonale myndighetar 
og deres faglige kompetanse og kapasitet. 
 
Når det gjeldar mikroplast i avfallet frå landbruket opplyser vår egen landbruksmedarbeidar at han 
ikkje er kjent med at avløpsslam blir brukt ved gjødsling av landbruksarealene i kommunen, men at 
det vil bli undersøkt nærmare er.  
Det brukes i svært liten grad avfallslam til gjødsling i landbruket på Vestlandet. 
Forøvrig er det satt i gang en koordinert innsats av innsamling av landbruksplast i Vaksdal kommune.  
Denne skal gjennomføres i mai 2017 gjennom Grønt Punkt.  
Innsamlingen blir koordinert med kommunene i Nordhordland. 
 
Når det gjeldar lekeområde i barnehage og skule skal disse orienteres om miljøutfordringene rundt 
dette. Framtidige lekeapparat skal vera av miljøvennlige standar. 
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I reglement for kommunetyret §18-2 heiter det:  
«Forslag framsett i samanheng med interpellasjonen kan ikkje takast opp til votering i møtet hvis 
ordførar eller 1/3 av dei møtande motsetter seg dette. Jf. kommuneloven §34 nr. 1  
 
 
Ordføraren legg ikkje opp til avrøysting av forslaga frå MDG. Interpellasjonen og svaret er ein del av 
møteboka. 
 
 
Det vart så opna for debatt. 
 
Det kom forslag frå Kjartan Haugsnes om å invitera BOF til eit kommunestyremøte. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
 
ANDRE SAKER 
 
Ordføraren la fram følgjande forslag til uttale: 
(uttalen er samrøystes vedteken av formannskapet i Voss kommune 2.mars 2017) 
 
E16 og Vossebanen må prioriterast i fyrste del av ny NTP 
 
E16 mellom Voss og Arna og Vossabanen vart i grunnlagsdokumentet frå fagetatane lagt inn som 
bunde prosjekt med oppstart i fyrste del av ny nasjonal transportplan (NTP). 
Samferdsledepartementet har i oppdragsbrev til etatane bede etatane om å planlegga ut frå oppstart 
av prosjeket i 2021. 
 
Kommunane Bergen, Voss og Vaksdal er difor svært urolege over meldinga frå regjeringa om at 
oppstart er utsett til andre periode, og dermed ikkje lengre prioritert som bunde prosjekt.  
 
Våre argument for denne vegen og banen burde vera kjent, men me gjentek: E16 og Vossebanen har 
for lengst passert sine beste år. Både veg og bane må skrotast og nytt byggast. E16 har krevd alt for 
mange menneskeliv og påfør mange alvorlege personskadar. Vegen er meir stengt enn 
fjellovergangane om vinteren og Vossabanen slit med regulariteten når rasa går. Næringslivet sin 
aktivitet i store delar av Hordaland heng jamleg i ein tynn tråd. Vossabanen køyrer framleis på 
trasear som var ferdig for 130 år sidan!  
 
Me vil òg minna om at E16 og Vossabanen er eit nasjonalt prosjekt. Begge sambanda er ein del av 
ryggrada i norsk samferdsle for veg og jernbane. E16 er den einaste ferjefrie vegen mellom Bergen og 
Austlandet, og ein kan velja mellom 5 fjellovergangar.  
 
Me har sett vår lit til regjeringa sine eigne ord, nemleg at ved rask planlegging og gode prosessar ville 
ein sikra rask oppstart. Handlekraft var mantraet. Difor har me sagt ja til statleg plan. Me har snudd 
oss rundt, gjennomført analysar og er budd på konsekvensane av ny veg og bane, men til inga nytte. 
Me støttar folkekravet om å prioritera E16 og Vossabanen snarast råd.  
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Me viser òg til at det frå prosjektorganisasjonen er kome klare meldingar om at både ut frå 
planomsyn og tekniske tilhøve er fullt mogleg med byggestart som planlagt i 2021! 
 
På grunnlag av dette kjem me  med ei særskilt oppmoding til regjeringa og støttepartia: Når NTP 
endeleg vert lagt fram, må oppstart av E16 og Vossebanen vera i 2021. Berre slik kan de visa at de tek 
situasjonen for alle dei reisande på alvor! 
 
Bjørn Roald fremja følgjande momentliste til å innarbeida i uttalen: 
 
- Av alle veg, bane og samferdselsprosjekt som regjeringen så lang har presentert er K5 v/E16 det 

eneste prosjektet som handler om liv og helse. Dette er alle parter enige i. Derfor har det også 
vært et uttrykt ønske fra kommuner (Bergen, Vaksdal og Voss), Statens Vegvesen, Hordaland 
Fylke og andre representerte organ i Referansegruppen K5 om at dette prosjektet haster og må 
prioriteres. 

- Alle parter i denne gruppen og spesielt Vaksdal kommune arbeider for å legge til rette for en 
tidlig start. Dersom prosjektet nå blir utsatt mister vi moment med videreføring av arbeidet. 3 års 
utsettelse med den usikkerhet det medfører (Kanskje 2 regjeringsskifter) gjør at store deler av 
planlagt prosjektering mulig blir lagt på vent. Det blir tungt å komme i gang igjen. 

- Regjeringen vil gjøre «alle til lags» og setter politikk opp mot liv og død. Flere prestisjeprosjekt 
som E39, Stadttunell, banestrekninger blir lagt til 1. NTP periode til fordel for E16. Dette kan ikke 
godtas.  

- 3 år eller mere utsettelse betyr trafikkulykker og ras på strekningen Arna – Voss med meget stor 
fare for alvorlige skader eller død. 

- Tør regjeringen påta seg dette ansvaret? 
 
Strekpunkt 3 og 5 vart seinare trekt. 
 
Røysting: 
Det vart først røysta over om kommunestyret kunne slutta seg til uttalen frå Voss - dette vart 
vedteke mot 1 røyst (MDG) 
Det vart så røysta over momentlista frå Bjørn Roald  punkt for punkt - alle 3 strekpunkta vart 
samrøystes vedtekne.  
 
 
Uttalen blir samordna før utsending. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



    Vaksdal kommune 
 

 
SPØRSMÅL 
 
Ann Kristin Eide 
Om barnehageplassar på Vaksdal - ønskjer status i forhold til søknadar etter at søknadsfristen no er 
ute 
Rådmannen svarte 
 
Hege Eide Vik 
Om nye vedtekter og fleksible opningstider i barnehagane.  Kva får dette å sei i praksis 
Om godkjenning for registrering i elektronisk datasystem (Vigilo). 
Rådmannen svarte 
 
Boris Groth 
1.  Jfr. møte i kommunestyret i desember om evaluering av AO-senteret - når kjem dette i gang? 
2.  Om mogelegsstudie for Bergsdalen - kva er status her? 
3.  Status for rullering av næringsplanen i kommunen.  Han ba samtidig om at VNS kjem i  
      kommunestyret for å orientera/presentera årsmledinga si 
Ordførar svarte 
 
Kjartan Haugsnes 
1.  Etterlyser utgreiing av servicelinjer i Vaksdal kommune, jfr. interpellasjon i møte 19.05.14 
2.  Etterlyser sak om å slutta seg til KS sitt styrevervregister, jfr. interpellasjon i kommunestyret  
      22.06.15 
3.  Om kapasitetsproblem i eigen administrasjon  
Ordføraren svarte 
 
Sigmund Simmenes 
1.  Om utvikling av Stamnes sentrum - kva er framdrifta i denne saka? 
2.  Spørsmål om kapasiteten på Daletunet er auka 
Rådmannen svarte 
 
Brita Hesjedal Lunde 
Om bruk av Vigilo i barnehagane.   Vigilo er no lagt på is og ein har bedt foreldre om samtykke.  Kva 
skjer hvis ein ikkje får samtykke frå alle foreldre. 
Rådmannen svarte 
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